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Irásbeli választ ieénvlS kérdés

Dr. Szili Katalin
az Országgyűlés elnöke részére .

Helyben

Tisztelt Elnök Asszony!

A Házszabály 91 .* alapján bejelentem, hogy írásbeli választ igénylő kérdést kívánok feltenni

Gráf József
földművelésügyi és vidékfejlesztési miniszter úrnak

"Előnyben részesítik-e Magyarországon az állatkímélő technológiákat az állattartás
során?"

címmel .

Tisztelt Miniszter Úr!

Magyarországon közismert probléma az állattartás gyakorlatában az, hogy az állatokat nem
megfelelő módon tartják, szállítják, illetve vágják 1e, amely tény számos esetben
nyilvánosságra kerül, jogos felháborodást keltve a társadalom tagjaiban .

Fenti problémát a jogalkotó már korábban is felismerte, hiszen az állatok védelméről és
kíméletérő l szóló 1998 . évi XXVIII . törvény 5 . § (5) bekezdése kimondja:

„A gazdasági haszon céljából tartott állat tartása során előnyben kell részesíteni az
állatkímélő technológiákat.”

Álláspontom szerint ez a törvényi megfogalmazás erőtlen, az „el őnyben részesít” helyett az
állatok kíméletét a legjobban előmozdító technológiák alkalmazásnak kötelezővé tétele lenne
célszerű, hiszen az állattartók az esetek többségében nem az állat érdekeit, hanem a
gazdaságossági szempontokat részesítik előnyben. A világszerte alkalmazott, engedélyezett
nagyüzemi technológiák nagy része nem nevezhető állatbarátnak, vagy állatkímélőnek, így
például a sertéstartásban a hígtrágyás rendszerek sokkal kevésbé komfortosak az állat számár a
egy mélyalmos rendszerhez képest, de ennél is vannak sokkal természet-közelibb;
állatkímélőbb rendszerek. Ezek viszont persze sokkal kevésbé intenzívek, jóval kevésbé
gazdaságosak .

ORSZÁGGYŰLÉSI KÉPVISELŐ



Ezeknek az elsősorban az állattartással kapcsolatos visszaélések visszaszorítása érdekében
mindenképpen állami fellépésre van szükség .

Kérdezem tehát Miniszter Urtól, hogy :

• Mi a Miniszter Úr álláspontja arról, hogy Magyarországon – követve az Európai Unió s
normákat – van-e, avagy lesz-e lehetőség arra, hogy az állattartás során az állatkímél ő
technológiák szélesebb körben kerüljenek alkalmazásra ?

• Tervezi-e a Földművelésügyi és Vidékfejlesztési Minisztérium, hogy foglalkozik ezze l
a kérdéssel és megkísérel egy hatékony és alkalmazható jogi szabályrendszert
kialakítani?

• Van-e esetleg már olyan konkrétum, amiről tájékoztatni tudna?

Tisztelettel várom Miniszter Úr válaszát !

Budapest, 2008 . április 6 .

Át(:,,-
Dr. Bárándy Gergely

országgyűlési képviselő
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